
  

Utses att justera Bo Simonsson och Jan Lund 

  

Sekreterare  
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Ellinor Olsson-Andersson 

 

 

 

 

  

Ordförande  
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Ann-Charlott Gustafsson 

 

 

 

  

Justerare  

………………………………. 

Bo Simonsson 

 

 

 

 

………………………………….. 

Jan Lund 

 

  

 

Anslagsbevis 

Sammanträde Kommunala rådet för äldre, gemensamt råd 2023-10-02 

Förvaras hos 

 

 

Anmäls till 

Kommunledningskontoret 

 

Kommunfullmäktige 

 

 

 

  

  

Ansvarig ………………………………………… 

 Ellinor Olsson-Andersson 

  
 

  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre, gemensamt 

råd 
2023-10-02 

 

Sammanträde Kommunala rådet för äldre, gemensamt råd med kommunala rådet för 

personer med funktionsnedsättning. 
Plats och tid Sammanträdesrum Bäve, kl. 09:00-11:30, ajournerat 9:45-10:00 
  
Ledamöter Ann-Charlott Gustafsson (UP), ordförande 



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre, gemensamt 

råd 
2023-10-02 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Annelie Högberg (S) 

Gösta Dahlberg (M) 

Kent Andreasson (UP) 

Stefan Skoglund (S) 

Robert Wendel (S) 

Martin Pettersson (SD) 

Ingemar Samuelsson (S) 

 

 

 

 

Yngve Jakobsson, Funktionsrätt Uddevalla 

Bo Simonsson, Funktionsrätt Uddevalla 

Lena Fernbratt, Funktionsrätt Uddevalla 

Håkan Magnusson, PRO Skogslyckan 

Jan Lund, PRO Skredsvik 

Irene Börjesson, PRO 

Ingela Franke, SKPF avd 33 

Kerstin Joelsson-Wallsby SKPF avd 33 

Ove Claesson, SPF Viken 

Urban Wallin, Södertullskyrkans RPG 

Göran Holmberg, SPF Hafsten 

 
Övriga Roger Granat, Socialchef § 33 

Björn Segelod, Säkerhetschef 34 

Ellinor Olsson-Andersson, Administratör 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre, gemensamt 

råd 
2023-10-02 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 31  

Upprop och val av justerare 

Sammanfattning 

Ordförande hälsar välkommen och upprop förrättas. 

 

 

 

Beslut 

Kommunala rådet för äldre och kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning beslutar  

 

att utse Bo Simonsson och Jan Lund som justerare. 

 

  

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre, gemensamt 

råd 
2023-10-02 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 32   

Föregående mötesprotokoll 

Sammanfattning 

Föregående mötesprotokoll läggs till handlingarna. 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre, gemensamt 

råd 
2023-10-02 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 33   

Information från Socialtjänsten 

Sammanfattning 

Roger Granat Socialchef informerar 

De senaste tre till fyra veckorna så har man set en ökning av covid, det är lindriga 

symtom. Brukarna i kommunen blir erbjuden vaccin 2 ggr per år och nästa tillfälle är 

okt/nov. 

Fråga från rådet om det är ett krav att ta Covid vaccinet? Det är frivilligt svarar Roger. 

Fråga från råden om coviden är mest inom vårdboende eller hemtjänsten, Roger svarar 

att det har varit mest på korttidsenheten och att det kommer med från sjukhuset. 

 

Det är hårt tryck just nu på NU-sjukvården, överbeläggningar och NU-sjukvården 

önskar att kommunen tar hem patienter. 

Språktest, man håller på att kolla över finansiering och start planeras till årsskiftet för 

nyanställda och befintlig personal någon gång under 2024 

Man ska anställa en läkarstrateg ihop med Trollhättans kommun, intervjuer under 

oktober. 

LSS boende för barn planeras öppna upp 1 feb 2024, tre ungdomar/barn kan då flytta 

hem till Uddevalla, rekrytering av personal har påbörjats. 

Upphandlingen av tvätt inom hemtjänsten beräknas vara klar andra halvan av oktober 

och start planeras till 1 feb 2024. 

Fråga från råden om det kommer bli dyrare för brukaren och/eller kommunen när man 

upphandlar om tvätten och svaret på det är nej säger Roger. 

 

Arbete med att hitta nya placeringar för de som har bott på lyktan går enligt plan, 14 

boende från start och nu är det fem boende kvar att nya boenden till, fram till maj 2024 

Upphandling av personlig assistans, väntar fortfarande på ett beslut från domstolen. 

Socialnämnden har bestämt placering av nytt boende i Ljungskile och det kommer vara 

i anslutning till Ljungskile folkhögskola. 

Frågan om att alltid göra en polisanmälan när någon utsätts för stöld inom hemtjänsten 

och kommunens boende, har varit uppe på förvaltningsledningen och sen har man 

diskuterat det på avdelningarna och den ska tas upp igen i oktober hos 

förvaltningsledningen 

Kompetensförsörjning (heltidsresan), det är nu 81,3 % heltider jämfört med ca 50% för 

några år sedan, vid årsskiftet kommer det vara runt 83% som jobbar heltid. 



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre, gemensamt 

råd 
2023-10-02 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Fler ska jobba längre, idag har vi 128 medarbetare som är 66+. 

Ett projekt som heter friska arbetsplatser ska startas av HR och tanken är att få ner 

sjukfrånvaron och att personalen ska trivas. Det är en avdelning inom socialtjänsten 

samt förskolan som ska delta i projektet och faller det väl ut ska det vara över hela 

kommunen. 

Vi har 1500 trygghetslarm i kommunen och en uppgradering kommer att ske 16 

oktober, en fallsensor är den stora ändringen, allt ska vara klart före jul 

Fråga från råden ifall man gör ett byte av larmoperatör i samband med uppgraderingen? 

Roger svarar att man har haft en upphandling och att det är samma leverantör som vi har 

idag som vann upphandlingen. 

På frågan om avvikelse svarar Roger att man i ett system som heter beslutsstöd, där kan 

man se antal avvikelser för varje enhet och avdelning, de ska få en visning av detta   

idag. 

Roger berättar att råden kan bjuda in Sandra och Christel som arbetar med 

kvalitetsberättelse och patientsäkerhetsberättelse i början av 2024, så dom kan redovisa 

resultaten av detta när allt är sammanställt. 

Fråga från råden ifall man kollar på personaltätheten ihop med antal avvikelser osv 

Roger svarar att det sambandet ska man lättare kunna se i Beslutsstöd. 

 

 

 

 

 

Beslut 

Kommunala rådet för äldre och kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning beslutar 

 

att notera informationen 

  

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre, gemensamt 

råd 
2023-10-02 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 34   

Information från enheten för trygghet och samhällsskydd 

Sammanfattning 

Björn Segelod, Säkerhetschef 

Läget i Uddevalla 

Totalt sett en minskning av antal anmälningar men bedrägeribrotten mot äldre ökar, det 

är ett växande problem. 

Formering(gängbildning) i vissa stadsdelar, man ser det genom ökad vandalisering och 

olaga hot. 

Allt grövre våld än tidigare. 

Ronderande trygghetsbevakning är effektivt men kostsamt ca 180 tkr/månad, det har 

haft god effekt på Skogslyckan. 

 

Centrala stan, stabilt läge, stort problem med elsparkcyklar, ordningsvakterna får inte 

ingripa mot dem, man kollar på hur man kan komma åt detta problem. 

 

Dalaberg och Hovhult, där ser man formering, bland annat på Lillbräckan, har varit 

lugnare sista veckan, polisen har varit där mer. 

Tureborg, där finns inte så mycket aktiviteter och det märks, det är en liten kommunal 

närvaro och då brukar det uppstå problem. 

 

Skogslyckan där har vandalisering av skolorna i området ökat, lite kommunal närvaro. 

Torp där är det stabilt, de har egna ordningsvakter och det är positivt. 

Embrace är rapporterings system som kommunen har, då kan man få fram hot spots, 

platser där det händer mycket 

 

Visselblåsarfunktion Uddevalla kommun 

Startade juli 2022, är en lagstiftat funktion där man kan anmäla allvarliga 

missförhållande av allmänintresse. 

Den nya visselblåsarfunktionen innehåller ett antal nya inslag bland annat en ökad 

möjlighet att vara anonym, av 45 anmälningar som inkommit är det två som inte varit 

anonyma. Man kan lämna in ett ärende via e-tjänst, mejl, telefon, skriftligt eller vid ett 

personligt besök. 



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre, gemensamt 

råd 
2023-10-02 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Är det inte ett visselblåsarärende kan man föra vidare informationen till berörd 

verksamhet.  

Kraven på sekretess har ökat markant, även den som blir anmäld har också sekretess, 

två personer i kommunen som kommer åt systemet. 

 

Beslut 

Kommunala rådet för äldre och kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning beslutar 

 

att notera informationen 

 

  

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre, gemensamt 

råd 
2023-10-02 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 35 Dnr KS/2023:19, KS/2022:449 

Ärendebalanslista kommunala rådet för äldre 2023-10-02 

Sammanfattning 

1.Förekommer avvikelserapporter inom hemtjänsten och särskilt boende? Hur många rör det sig om 

och vilken typ av avvikelser gäller det? Svar se §33, frågan kvarstår och vi bjuder in personer som 

jobbar med detta i börja av 2024. 

 

2. Hur gick det med frågan om automatisk polisanmälan vid stöld? Svar se §33, frågan kvarstår 

 

3.Hur går det med heltidsresan? Svar se § 33, frågan anses besvarad. 

 

4. Hur har det gått med ärendet om seniorkort? Frågan anses besvarad, regionen ska återkomma till 

kommunerna med ett förslag att ställning till. 

 

5. Information från säkerhetschefen i Uddevalla. Svar Se § 34, frågan är avklarad. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-09-12 

 

 

 

Beslut 

Kommunala rådet för äldre beslutar 

 

att efter revidering lägga ärendebalanslistan till handlingarna. 

 

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre, gemensamt 

råd 
2023-10-02 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 36 Dnr KS/2023:20 

Ärendebalanslista kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning 2023-10-02 

Sammanfattning 

1. Vad har hänt i frågan med LSS? Finns det någon ny utförare och blir det någon 

uppsägning av personal? Svar se §33, frågan är besvarad. 

 

2. Vad händer med oanmälda kontroller i verksamheten? Svar se §33, frågan 

kvarstår till nästa sammanträde. 

 

 

3. Hur ser säkerhetsarbetet ut för gång och cykelbanor det närmaste året? Frågan 

kvarstår till sammanträdet i november. 

 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-09-12 

 

 

 

Beslut 

Kommunala rådet för personer med funktionsnedsättning beslutar 

 

att efter revidering lägga ärendebalanslistan till handlingarna. 

 

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre, gemensamt 

råd 
2023-10-02 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 37   

Information från kommunstyrelsen 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsens ordförande, Martin Pettersson informerar. Det har varit en lugn 

sommar. Den sista tiden har det varit mycket i och med raset i Stenungssund, 

Trafikverket har hört av sig om att de kommer lägga lika stort arbete på att 

iordningsställa detta som när raset i Småröd skedde. 

Anställd som förskingrat pengar, personen har avslutat sin anställning i kommunen och 

händelsen är polisanmäld. 

Befolkningsprognos, flackare befolkningsutveckling, kartlägga hur den ser ut i alla 

områden i kommunen. 

Går mot ett positivt resultat, 10 miljoner kvar, kollar om vi kan sjösätta något redan nu 

och bland annat starta en tradition med julbord för anställda för att visa uppskattning för 

bra arbete. 

 

En synpunkt från rådet om en invassiv art som heter parkslide, han säger att där måste 

man ha koll. Den kan konkurrera ut andra växter, och rötterna kan. Vid väg 161 ser man 

inte vattnet längre för att parksliden har växt så mycket. Martin tar till sig denna 

information. 

 

 

 

Beslut 

Kommunala rådet för äldre och kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning beslutar 

 

att notera informationen 

 

  

 

  



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre, gemensamt 

råd 
2023-10-02 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 38 Dnr KS/2023:124 

Remiss till kommunala rådet för äldre om medborgarförslag 

från Frida Andersson om rätten till nödvändig tandvård för 

äldre människor som har hemsjukvård eller bor på särskilt 

boende 

Sammanfattning 

Ett medborgarförslag har inkommit från Frida Andersson gällande rätten till nödvändig 

tandvård till äldre personer som har hemsjukvård eller bor på särskilt boende. 

Kommunfullmäktige beslutade 2023-03-08, dnr 2023/00124 § 64, att överlåta åt 

socialnämnden att besluta i ärendet efter remiss till det kommunala rådet för äldre och 

det kommunala rådet för personer med funktionsnedsättning. 

 

Beslutsunderlag 

Socialtjänstens tjänsteskrivelse 

Medborgarförslag från Frida Andersson om rätten till nödvändig tandvård för äldre 

människor som har hemsjukvård eller bor på särskilt boende 

Kommunfullmäktiges protokollsutdrag 2023-03-08 § 64  

 

 

 

Beslut 

Kommunala rådet för äldre beslutar  

 

att ställa sig bakom förslaget. 

  

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre, gemensamt 

råd 
2023-10-02 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 39 Dnr KS/2023:473 

Förslag till beslut om bestämmande av sammanträdesdagar 

för kommunala rådet för äldre och kommunala rådet för 

personer med funktionsnedsättning 2024 

Sammanfattning 

Kommunledningskontoret har tagit ett förslag på sammanträdesdagar för kommunala 

rådet för äldre (KRÄ) och kommunala rådet för personer med funktionsnedsättning 

(KRF) 2024. Förslaget har tagits fram med hänsyn till övriga kommunala möten. 

 

Kommunala råden föreslås sammanträda 

Datum: Tid: Sammanträde: 

2024-01-15    9–12               KRÄ 

                      13–16             KRF 

 

2024-03-14    9–12              Gemensamt råd 

 

2024-05-16 9–12               KRÄ 

                     13–16              KRF 

 

2024-09-02   9–12  KRÄ 

                     13–16              KRF 

 

2024-10-15   13–16            Gemensamt råd 

 

2024-12-03   9–12              KRÄ 

                     13–16             KRF 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-09-18 

 

 



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre, gemensamt 

råd 
2023-10-02 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Beslut 

Kommunala rådet för äldre och kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning beslutar 

att fastställa ovanstående sammanträdesdagar för 2024. 

 

Protokollsanteckning 

Sekreteraren får med sig en fråga om att kolla upp om mötet den 15 januari i stället kan 

vara den 16 januari. 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre, gemensamt 

råd 
2023-10-02 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 40   

Ansöka medel till gemensam mässa kommunala råden 

Sammanfattning 

Kommunala rådet för äldre och kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning uppmanas att snarast skicka in ansökan till hälsopolitiska rådet 

angående en gemensam mässa hösten 2024. 

 

 

 

Beslut 

Kommunala rådet för äldre och kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning beslutar  

 

att notera informationen 

  

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre, gemensamt 

råd 
2023-10-02 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 41   

Nämndernas representant informerar 

Sammanfattning 

Annelie Högberg (S) barn och utbildningsnämnden; det finns många barn och unga med 

funktionsnedsättning och vi önskar att vi tar upp fler frågor och information i rådet som 

rör barn och unga.  

Fråga från rådet om de privata skolorna har tillgänglighetsanpassning? Vi skriver upp 

den frågan på ärendebalanslistan till nästa möte i november. Då kommer det finnas med 

representanter från barn och utbildningsförvaltningen. 

 

Robert Wendel (S), kultur och fritidsnämnden berättar om att min tagit bort de 

kommunala bidragen till studieförbunden för att i stället satsa på fler kulturevenemang. 

Gösta Dahlberg (M), kultur och fritidsnämnden tillägger att studieförbunden fortfarande 

kan söka bidrag av kommunen som alla föreningar kan, kommunen delar ut pengar men 

man vill veta var det hamnar och vad det går till. 

Fråga från råden om man tar hänsyn till hur många medlemmar en förening har när man 

söker bidrag? Gösta svarar man kollar alla möjliga uppgifter, vad man tänkt göra med 

pengarna hur många medlemmar osv.  

Robert Wendel(S) undrar om rådet för funktionsnedsatta har hört något om badplatserna 

som kommunen gjorde i ordning. Rådet svarar att de har inget hört från medlemmarna, 

men tar med sig den frågan och återkommer med ett svar på nästa sammanträde i 

november. Men de kan berätta att de hört gott om den nya brandstationen att man har 

gjort ett bra jobb där med anpassning. 

Kent Andreasson (UP) samhällsbyggnadsnämnden  

Man jobbar just nu med mycket detaljplaner och en del grönområden som rustas upp. 

Smedsdalen, där håller man på att kolla om man kan tillgänglighetsanspassa, så man har 

ett grönområde att promenera i och springa. 

Stefan Skoglund informerar om att han och Ann-Charlotte Gustafsson träffat 

demokratiberedningen angående de kommunala råden, riktlinjerna vi har är sen 2017. 

Vi kommer inleda en process och se över dessa. 12 oktober är ett möte och vice 

ordförande från varje råd kommer att vara med på det mötet. 

Stefan Skoglund (S) och Ann-Charlotte Gustafsson (UP) socialnämnden, informerar om 

arbetet med en ny vård och omsorgsboende i Ljungskile och det har varit flera 

medborgardialoger och man har följt processen. 

Det har ökat oerhört med orosanmälningar i kommunen berättar Ann-Charlotte. Fråga 

från råden om det är särskilda områden som sticker ut? Ann-Charlott svarar att det ska 

man kolla på. 



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre, gemensamt 

råd 
2023-10-02 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

När skolorna startar efter sommarlovet så är det alltid barn som inte dyker upp till 

skolstart, det var 30 barn i år, men alla har kunnat lokaliseras. 

 

 

Övrig fråga 

Ove Claesson undrar om beslutet att café Ryttaren inte längre tar emot kontanter, 

kommer även simhallen att vara kontantfri? Att det är viktigt att tänka på äldre och 

funktionsnedsatta när man tar dessa beslut. 

Det är måltidsservice som har hand om caféer och restauranger i kommunal regi, så vi 

skriver upp den frågan till nästa sammanträde och bjuder in måltidsservice som kan 

komma och berätta. 

 

 

Beslut 

Kommunala rådet för äldre och kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning beslutar 

 

att notera informationen 

 

  

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre, gemensamt 

råd 
2023-10-02 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 42   

Information om kulturen i centrum 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsens ordförande, Martin Pettersson, informerar. Politiken vill ha bra 

företagsklimat och en god samverkan med lokalt näringsliv. Fylla tomma lokaler med 

attraktiv verksamhet för att få ett levande centrum. Gallionen blir en ny och modern 

mötesplats i centrum där stadsbiblioteket flyttar in med all sin verksamhet. Lokalen är 

3000 kvadratmeter stor i markplan. Det är ett skal idag där man nu påbörjar arbetet med 

att utforma lokalerna. 

Kulturstråket är ett samlingsnamn för Studio 32 och Lotcen. Kommunen utvecklar 

ytterligare genom att hyra delar av fastigheten Frideborg, det blir en unik kulturmiljö 

som kommer att bidra till rörelse längs med hela Kungsgatan. 

Kulturskolan ska rustas upp, kommunen ska underhålla och utveckla vår egen fastighet, 

utmaningen är att anpassa en 100 år gammal byggnad till dagens krav. Det finns ett stort 

värde i att behålla historisk byggnad och miljö. 

Fråga från råden om tillgängligheten, kan man installera en hiss? Martin svarar att man 

kollar på om man kan installera en utanpå hiss.  

Stadshuset behöver framtidssäkras, vi behöver förutsättningar för att möta en växande 

stad. Det är nu stort fokus på energibesparande åtgärder samt personalens arbetsmiljö. 

Ventilation och värme ska moderniseras och bli mer miljöeffektivt. 

Gamla brandstationen på Bastionsgatan, finns flertalet intressenter för hela eller delar av 

Kv. Pipfabriken 13, kommunala behov kommer dock att sättas i främsta rummet. 

Samverkan med lokala fastighetsägare för att skapa liv och rörelse i centrum. Bevara 

och utveckla fina kulturmiljöer i centrala Uddevalla, skapa mötesplatser och 

upplevelser. 

 

 

 

Beslut 

Kommunala rådet för äldre och kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning beslutar 

 

att notera informationen 

  

 



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre, gemensamt 

råd 
2023-10-02 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

 

 


